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Protokół Nr 47 

z obrad czterdziestej siódmej sesji Rady Miejskiej w Więcborku, odbytych  

w dniu 25.09.2018r. 

 

Posiedzenie odbyło się w sali Centrum Aktywności Seniora w Więcborku. 

Sesja trwała od godz. 13: 00 – do godz. 16:40. 

Obecność według załączonej listy obecności. 

W sesji na 15 radnych udział wzięło 15 radnych, czyli quorum wymagane do podejmowania 

prawomocnych uchwał zgodnie z art. 14 ustawy o samorządzie gminnym /Dz. U. z 2018r. 

poz. 994 z późn. zm./ 

 

Spoza składu Rady w sesji uczestniczyli: 

1. Burmistrz Więcborka      - Waldemar Kuszewski 

2. Zastępca Burmistrza Więcborka     - Jacek Masztakowski 

3. Skarbnik Gminy Więcbork     - Alina Kruk 

4. Wicestarosta Powiatu Sępoleńskiego    - Andrzej Marach 

5. Dyrektor Biura Obsługi Oświaty Samorządowej 

w Więcborku       - Danuta Zawidzka 

6. Kierownik Referatu Inwestycji, Planowania Przestrzennego 

i Gospodarki Nieruchomościami     - Michał Bąk 

7. Kierownik Referatu Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Dróg - Tomasz Fifielski 

8. Sołtys Sołectwa Dalkowo     - Irena Śpica 

9. Sołtys Sołectwa Sypniewo     - Brygida Migawa 

10. Redaktor Portalu Informacyjnego „E-Krajna”   - Paweł Szydeł 

11. Redaktor „Krajeńskich Zeszytów Historycznych”  - Leszek Skaza 

12. Redaktor „Wiadomości Krajeńskich”    - Robert Środecki 

W części spotkania wziął udział Redaktor „Radio Weekend” p. Maciej Bór. 

Obradom przewodniczyła p. Grażyna Witczak – Przewodnicząca Rady Miejskiej. 

Tuż po otwarciu i stwierdzeniu quorum odbyła się uroczystość wręczenia przez Burmistrza 

Więcborka p. Waldemara Kuszewskiego listów gratulacyjnych i nagród w postaci czeków 

trzydziestu sześciu  uczniom ze szkół gminnych, Były to stypendia za osiągnięcia i wyniki  

w nauce, w roku szkolnym 2017/2018: naukowe, artystyczno-naukowe, artystyczne oraz 

sportowe.  

Po uroczystości Przewodnicząca RM zarządziła pięciominutową przerwę w obradach. 

Po przerwie obrady wznowiono. 

Porządek obrad: 

  

1. Otwarcie. 

2. Stwierdzenie quorum. 

3. Uroczystość wręczenia nagród i stypendiów dla uczniów szkół z terenu gminy Więcbork. 

4. Przedstawienie porządku obrad. 
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5. Przyjęcie protokołu z XLVI sesji Rady Miejskiej w Więcborku. 

6. Informacja Przewodniczącej Rady Miejskiej w Więcborku o działaniach podejmowanych 

w okresie między sesjami. 

7. Informacja Burmistrza Więcborka o pracy w okresie między sesjami. 

8. Interpelacje i zapytania radnych. 

9. Informacja Dyrektora BOOS o stanie przygotowań szkół przedszkoli do rozpoczęcia 

nowego roku szkolnego 2018/2019. 

10. Przyjecie informacji z wykonania budżetu gminy Więcbork za I półrocze 2018 roku. 

11. Przyjęcie sprawozdania Komisji Rewizyjnej z działalności za I półrocze 2018 roku  

i sprawozdań stałych Komisji RM. 

12. Przyjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Statutu Gminy Więcbork. 

13. Przyjęcie uchwały w sprawie przyjęcia aktualizacji „Projektu założeń do planu 

zaopatrzenia w ciepło, energię elektryczną i paliwa gazowe dla Gminy Więcbork na lata 

2012-2030”. 

14. Przyjęcie uchwały w sprawie zaliczenia drogi do kategorii dróg gminnych na terenie 

gminy Więcbork. 

15. Przyjęcie uchwały w sprawie przyjęcia projektu uchwały w sprawie Obszaru Chronionego 

Krajobrazu Północny Pas Rekreacyjny Miasta Bydgoszczy. 

16. Przyjęcie uchwały w sprawie przyjęcia projektu uchwały w sprawie Obszaru Chronionego 

Krajobrazu Zalewu Koronowskiego. 

17. Przyjęcie uchwały w sprawie przyjęcia projektu uchwały w sprawie Obszaru Chronionego 

Krajobrazu Wydm Kotliny Toruńsko-Bydgoskiej- część wschodnia i zachodnia. 

18. Przyjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne przejęcie przez Gminę 

Więcbork nieruchomości stanowiącej własność Skarbu Państwa, wykonawca prawa 

własności – Krajowy Ośrodek Wsparcia Rolnictwa Oddział Terenowy w Bydgoszczy. 

19. Przyjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości położonej  

w Więcborku /dz. Nr 514/42/. 

20. Przyjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości położonej  

w Więcborku /dz. Nr 514/43/. 

21. Przyjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Więcbork na rok 2018. 

22. Przyjęcie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Więcbork. 

23.  Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

24. Wolne wnioski i informacje. 

25. Zakończenie. 

 

Do powyższego porządku obrad wprowadzono następujące zmiany: 

 Jako punkt 13 porządku obrad wprowadzony został punkt dotyczący przyjęcia uchwały w 

sprawie określenia szczegółowych zasad wnoszenia inicjatyw obywatelskich, zasad 

tworzenia komitetów inicjatyw uchwałodawczych, zasad promocji obywatelskich 

inicjatyw uchwałodawczych i formalnych wymogów, jakim muszą odpowiadać składane 

projekty. 

 Jako punkt 23 porządku obrad wprowadzony został punkt dotyczący przyjęcia uchwały  

w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Sępoleńskiego. 

 Wykreślono punkt 14 „Przyjęcie uchwały w sprawie zaliczenia drogi do kategorii dróg 

gminnych na terenie gminy Więcbork.”- projekt został wycofany z procedowania. 

 

W związku z powyższym dotychczasowa numeracja przesłanego wcześniej Radnym 

porządku obrad podlegała korekcie, stosownie do wprowadzonych zmian.  
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Przewodnicząca RM przedstawiła porządek obrad po uwzględnieniu wprowadzonych zmian, 

po czym zarządziła głosowanie. 

Na sali 14 radnych 

Za przyjęciem porządku obrad głosowało - 14 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 

Ad. 5 Przewodnicząca RM p. Grażyna Witczak poinformowała, że protokół z XLVI 

sesji został napisany. Do dnia sesji nie wniesiono poprawek. Zapytała, czy ewentualnie ktoś  

z radnych w danej chwili ma jakieś uwagi. Takowych nie zgłoszono, więc poddano protokół 

pod głosowanie. 

Na sali 14 radnych 

Za przyjęciem protokołu głosowało - 14 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 

Ad.6 Informacja Przewodniczącej Rady Miejskiej w Więcborku o działaniach 

podejmowanych w okresie między sesjami. 

 

2.09.2018r. – udział w Dożynkach Gminno-Parafialnych w Zabartowie 

5.09.2018r. – udział w otwarciu Klubu Samopomocy „Senior +” 

9.09.2018r. – udział w uroczystej mszy św. za pomordowanych w niemieckim obozie  

w Karolewie w roku 1939 oraz wernisażu wystawy poświęconej Ofiarom tegoż obozu. 

20.09.2018r. – udział w Premierze filmu „Karolewo 1939”. 

24.09.2018r. – udział w posiedzeniu Komisji Statutowej Rady Miejskiej w Więcborku. 

 

Ad. 7 Informacja Burmistrza Więcborka o pracy w okresie między sesjami. 

30.08.2018r. - spotkanie z Wojewodą Kujawsko-Pomorskim oraz udział w sesji Rady 

Powiatu (miejsce: Starostwo Powiatowe w Sępólnie Krajeńskim). 

2.09.2018r. – udział w Dożynkach Gminno-Parafialnych w Zabartowie. 

3.09.2018r. - udział w rozpoczęciu roku szkolnego 2018/2019 w SP w Sypniewie. tego dnia 

Burmistrz Więcborka wręczył akty mianowania nauczycielom, Pani Dorocie Tłok (SP  

w Sypniewie) oraz Pani Annie Kluska (SP nr1 w Więcborku) (miejsce: gabinet Burmistrza) 

oraz wziął udział w spotkaniu organizacyjnym dot. przygotowania premiery filmu „Karolewo 

1939” (miejsce: gabinet Burmistrza). 
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4.09.2018r. - udział w uroczystościach pogrzebowych Pani Stroińskiej – matki Wójta Sośna 

oraz Pani Ireny Sabatowskiej – wieloletniego pracownika SP2 w Więcborku, członkini teatru 

RYM-CYM-CYM (miejsce: Więcbork). 

5.09.2018r.- udział w inauguracji działalności Klubu SENIOR+ w Więcborku (miejsce: CAS 

w Więcborku). 

6.09.2018r. - podpisanie umowy na wykonanie zadania dot. przebudowy ul. Strzeleckiej  

w Więcborku II etap oraz przebudowy drogi gminnej relacji Zabartowo – Puszcza z Panem 

Rafałem Szymczakiem występującym w imieniu Konsorcjum Firm Agnieszka Szymczak oraz 

P.H.U. Rafał Szymczak z Nakła nad Notecią (miejsce: gabinet Burmistrza). W tym dniu 

Burmistrz odbył również spotkanie organizacyjne dotyczące XXIII Wieczoru Seniora 

(miejsce: gabinet Burmistrza). 

7.09.2018r. - w Toruniu wraz ze skarbnikiem Gminy Więcbork Panią Aliną Kruk Burmistrz 

Więcborka podpisał aneksy umów dot. Budowy infrastruktury rekreacyjno-turystycznej na 

terenie gminy Więcbork (plaża miejska, Runowo, Czarmuń, Witunia) oraz Budowy 

infrastruktury rekreacyjno-turystycznej przy promenadzie – obręb Śmiłowo  (miejsce: Urząd 

Marszałkowski Toruń). Ponadto Burmistrz wziął udział w spotkaniu, w którym uczestniczyli 

m.in. dyr. Zarządu Dróg Wojewódzkich Pan Mirosław Kielnik, z-ca dyr. Departamentu 

Infrastruktury Drogowej i Bezpieczeństwa Ruchu Pan Grzegorz Piątek, kierownik RDW  

w Tucholi Pan Janusz Dąbka, z-ca Burmistrza Więcborka Pan Jacek Masztakowski, 

właściciel firmy Gabi-Bis Pan Jacek Jerczyński, sołtys Runowa Pan Jan Antczak, 

Borzyszkowa Pan Stanisław Piłka. Tematy poruszone to konieczność wykonania inwestycji 

na drogach wojewódzkich na terenie Gminy Więcbork (miejsce: świetlica wiejska w Runowie 

Krajeńskim). 

9.09.2018r. - Zastępca Burmistrza Więcborka Pan Jacek Masztakowski uczestniczył  

w Dożynkach Powiatowo-Gminnych w Sępólnie Krajeńskim. Natomiast Burmistrz 

Więcborka wziął udział w uroczystej Mszy św. w intencji pomordowanych w Karolewie  

w 1939 roku połączonej z wernisażem wystawy Miejsko-Gminnej Biblioteki Publicznej  

w Więcborku „Karolewo 1939 PAMIĘTAMY” (miejsce: teren Kaplicy w Karolewie). 

10.09.2018r. - udział w posiedzeniu Rady Nadzorczej ZGK w Więcborku, na którym m.in. 

zapoznał się ze sprawozdanie finansowe za 8 miesięcy 2018 roku (miejsce: siedziba ZGK w 

Więcborku). Poza tym Burmistrz wziął udział w spotkaniu informacyjnym Programu „Czyste 

Powietrze” (miejsce: sala lustrzana MGOK w Więcborku). 

14.09.2018r. - udział we Mszy św. oraz sesji historycznej poświęconej  130-leciu urodzin ks. 

Szczepana Gracza, d-ra weterynarii (miejsce: Kościół oraz Pałac w Sypniewie) oraz  

w  uroczystości 50-lecia pożycia małżeńskiego Państwa Mieczysławy i Edmunda Lazów 

(miejsce: Pałac w Sypniewie) 

15-16.09.2018r. - otwarcie oraz podsumowanie i zamknięcie Klubowej Wystawy Owczarków 

Niemieckich – Więcbork 2018 (miejsce: Stadion Miejski w Więcborku). 

17.09.2018r. - uroczyste przekazanie umowy dotacyjnej w ramach Kujawsko-Pomorskiej 

Małej Infrastruktury Sportowej oraz podpisanie aneksów dot. termomodernizacji MGOK  

w Więcborku miejsce: Kujawsko-Pomorski Urząd Marszałkowski w Toruniu) oraz 

podpisanie umów w WFOŚiGW w ramach programu EKO-PIEC (miejsce: WFOŚiGW  

w Toruniu). 
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18.09.2018r. - spotkanie organizacyjne dot. przygotowań do Narodowego Święta 

Odzyskania Niepodległości 11 listopada (miejsce: gabinet Burmistrza). 

19.09.2018r. - wizyta u zwycięzców corocznego konkursu „Estetyka Zagrody Wiejskiej” 

oraz spotkanie z kierownikiem Klubu Dziecięcego w Więcborku, Panią Anną Pankanin dot. 

funkcjonowania Klubu (miejsce: gabinet Burmistrza). 

20.09.2018r. - podpisanie umowy na Przebudowę drogi wraz z chodnikiem z Panem 

Juliuszem Pilarskim działającym w imieniu Zakładu Usług Komunalnych Juliusz, Roman 

Pilarski s.c. w Nakle nad Notecią (miejsce: gabinet Burmistrza) oraz udział w posiedzeniu 

Komisji Rewizyjnej RM w Więcborku (miejsce: gabinet Przewodniczącej RM w Więcborku) 

i posiedzeniu Gminnej Rady KGW w Więcborku (miejsce: budynek „baraku” w Więcborku). 

w tym dniu Burmistrz Więcborka dokonał również przekazania dla OSP z terenu Gminy 

Więcbork sprzętu zakupionego ze środków Ministerstwa Sprawiedliwości i Gminy Więcbork 

(miejsce: remiza OSP w Więcborku), a także wziął  udział w  uroczystej premierze filmu 

„Karolewo 1939” w reżyserii Pana Sławomira Bartkowskiego. Uroczystość rozpoczęła się od 

uroczystego złożenia kwiatów przy pamiątkowych płytach nagrobnych w Karolewie (miejsce: 

Kaplica w Karolewie, sala Kinowa MGOK w Więcborku). 

21.09.2018r. - spotkanie z Nadleśniczym Runowa, Panem Kamilem Walenciukiem, tematy 

to m.in. możliwość dzierżawy lub udostępnienia terenów LP przy jeziorze Będgowskim 

(miejsce: Nadleśnictwo Runowo), spotkanie dot. kanalizacji deszczowej w Pęperzynie. 

Uczestniczyli m.in. Dyrektor Zarządu Drogowego w Sępólnie Kraj. Pan Edwin Eckert, 

kierownik Referatu Rolnictwa UM w Więcborku Pan Tomasz Fifielski, sołtys Pęperzyna Pan 

Stanisław Schwartz oraz mieszkańcy Pęperzyna (miejsce: Pęperzyn) oraz udział w zebraniach 

sołeckich sołectw: Dalkowo (miejsce: dom Pani Sołtys), Zabartowo (miejsce: świetlica 

wiejska w Zabartowie), Zakrzewek (miejsce: świetlica wiejska w Zakrzewku). 

22.09.2018r. - udział w VII Biegu Pamięci Karolewo – Więcbork. Uczestniczyło 112 

zawodników, rozpoczęcie  - złożeniem kwiatów przy Kaplicy w Karolewie. 

23.09.2018r. - udział we Mszy św. oraz koncercie Pieśni Patriotycznych z okazji 100-lecia 

Odzyskania Niepodległości. Wykonawcami były chóry z Mroczy „Cecylia” oraz z Więcborka 

„Lutnia” (miejsce: Kościół Parafialny w Zabartowie). Poza tym w tym dniu Burmistrz 

uczestniczył w spotkaniu z wolontariuszami Bydgoskiego Caritasu oraz projekcji filmu 

„Karolewo 1939” (miejsce: świetlica wiejska w Jastrzębcu) oraz w zebraniu sołeckim,  

w Górowatkach (miejsce: dom Pani sołtys). 

24.09.2018r.- udział w zebraniu sołeckim w sołectwie Lubcza (miejsce: świetlica wiejska  

w Lubczy) oraz posiedzeniu połączonych Komisji Rolnictwa oraz Budżetu RM w Więcborku 

(miejsce: Sala Krajeńska MGOK w Więcborku). 

25.09.2018r. - spotkanie z mieszkanką gminy w sprawie przejęcia nieruchomości 

zabezpieczonej hipoteką na rzecz Gminy Więcborku w związku ze zobowiązaniem ww. 

względem Gminy Więcbork – kolejne spotkanie w piątek (miejsce: gabinet Burmistrza 

Więcborka). 

W tym punkcie obrad Burmistrz Więcborka poinformował Radnych o rozmowie, jaką 

przeprowadził w dniu 17.09.2019r. z marszałkiem Województwa Kujawsko-Pomorskiego  

w sprawie budowy obwodnicy, inwestycji drogowych, na drogach wojewódzkich leżących na 

terenie gminy Więcbork oraz o budowie siedziby i sali edukacyjnej dla Krajeńskiego Parku 

Krajobrazowego. Jeżeli chodzi o sprawę obwodnicy, to zawsze przy okazji rozmów w tym 

temacie wskazywano na to, że jeżeli Gmina Więcbork przygotuje Studium Techniczno-
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Ekonomiczno-Środowiskowe, uzyska decyzje środowiskowe i to sfinansuje, wówczas będzie  

można rozmawiać o dalszym procesie inwestycyjnym. Ostatnia korespondencja, jaka w tej 

sprawie wpłynęła od Marszałka  jest o  następującej treści cyt.:  

„Szanowny Panie Burmistrzu  

Nawiązując do wniosków z spotkań, które odbyliśmy wspólnie w ostatnim czasie dotyczącym 

budowy obwodnicy Więcborka w ciągu  drogi wojewódzkiej nr 241, ujętej w Kujawsko-

Pomorskim Programie Spójności  Komunikacji Drogowej i Kolejowej 2014- 2020, jako 

element Programu obwodnic i obejść miejscowości na ciągach drogowych w województwie 

kujawsko-pomorskim, pragnę przedstawić następujące propozycje. W chwili obecnej alokacja 

przeznaczona na drogi lokalne w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego 

województwa kuj.-pom. Jest już praktycznie w stu procentach wykorzystana. Jednocześnie 

podczas planowania na drugą połowę 2019 roku ponownych renegocjacji RPO w związku  

z tzw. Przeglądem śródokresowym programów będę zabiegało dodatkowe środki finansowe 

na drogi lokalne ze wskazaniem wprost ich przeznaczenia na budowę obwodnic. W związku  

z faktem, iż fazą przygotowawczą takiej inwestycji jest przygotowanie niezbędnej 

dokumentacji, przede wszystkim Studium Techniczno- Ekonomiczno-Środowiskowego, co 

jest zadaniem bardzo często bardzo kosztochłonnym, chciałbym zadeklarować pomoc ze 

strony Samorządu Województwa w tym zakresie. Zgodnie z zasadami przyjętym przez 

Zarząd Województwa 24 listopada 2009r. odnoszącymi się do maksymalnego dofinansowania 

budowy obwodnic z budżetu województwa, a także ze stosowaną w innych przypadkach tego 

typu inwestycji praktyką, wyrażoną w porozumieniach i listach intencyjnych, opracowanie 

STEŚ będzie mogło uzyskać współfinansowanie ze środków budżetu Województwa. Mam 

nadzieję, że dzięki wspólnemu zaangażowaniu władz Więcborka i Samorządu Województwa, 

ta niezwykle istotna z punktu widzenia, zarówno mieszkańców, jak i realizacji założeń Planu 

Spójności inwestycja zostanie w możliwie najkrótszym czasie  zrealizowana.”   

Podsumowując powyższe należy wnosić, że w ten sposób Marszałek Województwa Kuj.-Pom 

zadeklarował możliwość współfinansowania wykonania przedmiotowej dokumentacji,  

o czym do tej pory nie było mowy. 

Przewodnicząca RM poprosiła o przekazanie, co Marszałek powiedział odnośnie budowy 

siedziby KPK. 

Burmistrz Więcborka podał, że w tej sprawie ustalono, iż na przestrzeni tygodnia – dwóch 

zostanie ogłoszony przetarg na wykonanie tejże inwestycji. Oczywiście przetarg będzie 

warunkowy, ponieważ na dzień dzisiejszy nie jest rozstrzygnięty konkurs dotyczący 

dofinansowania. 

Moje pytanie wynika z dwóch powodów. Raz, że nieustannie jest zmieniane kto ten przetarg 

ma ogłosić. Póki, co wróciło decyzja, że zrealizuje to Urząd Marszałkowski. A kolejna 

sprawa jest taka, że Zarząd Województwa na wniosek KPK, ma się zwrócić do Rady 

Miejskiej o wydłużenie terminu – mówiła Przewodnicząca RM. 

To, że przetarg ma być ogłoszony przez Urząd Marszałkowski, to również wynik naszych 

rozmów. Wcześniej była mowa o ogłoszeniu przetargu przez pracowników KPK. W 

rozmowie z Marszałkiem zwróciłem uwagę na fakt, że w KPK nie ma osoby zajmującej się 

przetargami publicznymi i wówczas Marszałek poprosił osobę, która się to sprawą zajmuje i 

wydal dyspozycję, żeby ten przetarg został ogłoszony i żeby całą procedurą zajęli się 

pracownicy Urzędu Marszałkowskiego – wyjaśnił Burmistrz Więcborka. 
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Ad. 8 Interpelacje i zapytania radnych. 

1. Radny Stanisław Posieczek – złożył interpelację pisemną w sprawie wymiany pieca  

i naprawy komina w Wiejskim domu Kultury w Sypniewie. 

2. Radny Wojciech Janicki – pytał, kiedy Gmina może się spodziewać przejęcia ulicy 

Dworcowej w Więcborku celem jej remontu. 

3. Radny Andrzej Wenda – zapytał, kiedy, w związku z uzyskaniem przez Gminę 

odszkodowania, nastąpi naprawa uszkodzonego ogrodzenia przy budynku weterynarii  

w Sypniewie. 

4. Radny Kazimierz Wilczyński – złożył propozycję do budżetu Gminy Więcbork na rok 

2019 dotyczącą wykonania kanalizacji wraz z odwodnieniem przy ulicach: Potulickich, 

Zamkowej, bp. A. Zebrzydowskiego,  

 Radny wniósł również, aby w związku z przejęciem przez Gminę nieruchomości przy 

ulicy Targowej, teren przeznaczyć pod budowę miejsc parkingowych.   

 Kolejna interpelacja dotyczyła wniosku o uregulowanie spraw własnościowych  

i przygotowanie projektu technicznego odnośnie III etapu prac na ul. Strzeleckiej na 

odcinku od skrzyżowania z ul. Bractwa Kurkowego do mostu na plaży miejskiej, tak 

by dojazd do nowo wybudowanej infrastruktury rekreacyjnej był bezpieczny. 

5. Radna Beata Lida - wnioskowała o ujęcie w planie finansowym Gminy Więcbork na rok 

2019 zwyżki uposażenia dla sołtysów z terenu gminy Więcbork 

 Apelowała również o montaż oświetlenia przy nowo powstających budynkach 

Domów Dziecka w Więcborku. 

6. Radny Jan Antczak – chciał wiedzieć, czy w ramach spotkania, które Burmistrz 

Więcborka odbył z Nadleśniczym Nadleśnictwa Runowo Krajeńskie, poruszona została 

również kwestia pasa leśnego, po którym w przyszłości przebiegłaby ścieżka pieszo-

rowerowa Więcbork-Runowo Krajeńskie-Borzyszkowo. 

Ad.9 Informację o stanie przygotowań szkół przedszkoli do rozpoczęcia nowego roku 

szkolnego 2018/2019 przedstawiła Dyrektor Biura Obsługi Oświaty Samorządowej  

w Więcborku p. Danuta Zawidzka. 

 

Informacja stanowi Załącznik Nr 1 do niniejszego Protokołu /do wglądu w biurze RM 

oraz stronie BIP Gminy Więcbork/ 

 

Przewodnicząca RM otworzyła dyskusję. 

 

Radny Jacek Kabattek poruszył sprawę boiska przy Szkole Podstawowej w Zakrzewku, 

którego praktycznie nie ma, a to które jest nie nadaje się do korzystania. Dzieci zmuszone są 

do odbywania zajęć wychowania fizycznego na drogach. Boisko tworzone przez miejscowe 

OSP wymaga wsparcia. Należy zakupić obrzeża do bieżni, bramki, posiać trawę itd. oraz 

uregulować sprawy gruntowe. Radny prosił Dyrektor i Burmistrza o wsparcie i koordynację 

wykonywanych prac. 

 

Burmistrz Więcborka odnosząc się do powyższego powiedział, że temat był już omawiany 

na jednej z sesji Rady Miejskiej. W tej konkretnej sprawie nasuwa mu się powiedzenie, które 

wydaje się pasować do sytuacji tj. niekiedy jest tak, że „Jeżeli nie możesz pomóc, to nie 

przeszkadzaj”. Na początku, kiedy w Zakrzewku nastąpiło „pospolite ruszenie w Zakrzewku  

i strażacy skrzyknęli się do wykonania zadania taką postawę przyjęto. Natomiast, kiedy 

założenia strażaków, ich realizacja i problemy, jakie zaczęły się pojawiać się w trakcie prac 

niejednokrotnie ich przerastały. Gmina koordynuje obecnie prace, jest w ciągłym kontakcie  

z osobami zaangażowanymi. Gdyby nie pomoc i koordynacja Gminy, to rzeczywiście tor 
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przeszkód by tam był. Dziś obiekt wygląda zdecydowanie lepiej niż jeszcze miesiąc temu. 

boisko, które ma tam powstać jest już na dziś wyrównane i przygotowane pod siew trawy. 

Trzeba mieć świadomość, że jeżeli boisko ma być boiskiem i można było z niego korzystać, 

trzeba przez jakiś czas funkcjonować bez niego. Z racji tego, jak do tej pory wyglądała tam 

sytuacja jeżeli chodzi o  obiekty sportowe, to żadnej krzywdy dzieciom nie wyrządzono. 

Burmistrz wyraził przekonanie, że wspólnymi siłami osiągnie się zamierzony cel. Podkreślił 

tez, że gdyby zadanie było wcześniej zaplanowane w budżecie Gminy lub gdyby Gmina 

wiedziała o zamiarach dwa-trzy miesiące wcześniej, można byłoby potrzebne środki 

zabezpieczyć. Jeżeli chodzi o nieuregulowane sprawy własnościowe dotyczące gruntu, to 

uważa że z dużym prawdopodobieństwem wielu z mieszkańców wiedziało, iż budynek jest na 

sprzedaż, on nie. Gdyby było o tym wiadomo wcześniej, to aż prosiło się o to, aby Gmina 

wykupiła budynek wraz ze sporym terenem, który częściowo wchodzi w część boiska 

wykorzystywanego do gry w siatkówkę i koszykówkę. Gmina podejmie się rozmów, być 

może z nowym właścicielem, a jeżeli nie dojdzie do finalizacji sprzedaży gruntu, z obecnymi 

właścicielami nieruchomości. Wstępna rozmowa z tymi ostatnimi już się odbyła i Burmistrz 

wyraził zainteresowanie nabyciem przedmiotowej nieruchomości.     

 

Radny Jan Antczak podziękował Dyrektor BOOS, Burmistrzowi i Radnym za działania  

i decyzje, które spowodowały powstanie Klubu Dziecięcego. Po raz pierwszy również 

Dyrektor SP w Runowie Krajeńskim na zebraniu sołeckim nie zwrócił się do o środki  

z funduszu sołeckiego. Radny wnioskował zatem, że Dyrektor zadbała o odpowiedni budżet 

ww. Placówki. 

 

Przewodnicząca RM zamknęła dyskusję.  

 

Ad. 10 Informację z wykonania budżetu gminy Więcbork za I półrocze 2018 roku. 

przedstawiła Skarbnik Gminy Więcbork p. Alina Kruk. 

 

Tytułem wstępu Skarbnik Gminy podała, że 31 sierpnia 2018r. Burmistrz Więcborka 

przedłożył Radzie sprawozdanie opisowe z wykonania budżetu Gminy Więcbork za I 

półrocze 2018r. Sprawozdanie to podlega również zaopiniowaniu przez Regionalną Izbę 

Obrachunkową i takową opinię stosowną Uchwała z dnia 17 września 2018r. przesłała do 

Gminy Więcbork. Opinia RIO w przedmiotowej kwestii jest pozytywna. 

 

Sprawozdanie było przedmiotem szczegółowej analizy na posiedzeniach Komisji: Rewizyjnej  

i połączonych Komisji Budżetu i Finansów oraz Rolnictwa, Ochrony Środowiska, 

Infrastruktury Gminnej, Inwentaryzacji i Handlu, w związku z czym w trakcie obrad sesji 

Skarbnik odniosła się do najistotniejszych wskaźników i danych, jakie podlegały ocenie 

regionalnej Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy, przedstawiając Radnym Uchwałę tegoż 

organu. 

 

Uchwała Nr 17/I/2018 Składu Orzekającego Nr 1 Regionalnej Izby Obrachunkowej  

w Bydgoszczy z dnia 17 września 2018r. w sprawie opinii o przedłożonej przez 

Burmistrza Więcborka informacji o przebiegu wykonania budżetu Gminy Więcbork za 

I półrocze 2018r. stanowi Załącznik Nr 2 do niniejszego Protokołu /do wglądu w biurze 

RM oraz stronie BIP Gminy Więcbork/  

 

Punkt nie wywołał dyskusji radnych. 

 

Przewodnicząca RM zarządziła dziesięciominutowa przerwę w obradach. 

 



9 
 

W trakcie przerwy skład Rady uzupełnił radny Ryszard Kałaczyński /obecnych 15 

radnych/ 

 

Po przerwie obrady wznowiono. 

 

Ad. 11 -12 Sprawozdania z działalności stałych Komisji Rady Miejskiej w Więcborku oraz 

Komisji doraźnej przedłożyli Przewodniczący Komisji. 

 

 

 Komisja Rewizyjna Rady Miejskiej w Więcborku – Przewodniczący Jacek Kabattek 

/Sprawozdanie stanowi Załącznik Nr 3 do niniejszego Protokołu do wglądu w biurze 

RM oraz stronie BIP Gminy Więcbork/, 

 Komisja Budżetu I Finansów Rady Miejskiej w Więcborku – Przewodniczący Henryk 

Szwochert /Sprawozdanie stanowi Załącznik Nr 4 do niniejszego Protokołu do 

wglądu w biurze RM oraz stronie BIP Gminy Więcbork/, 

 Komisja Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Infrastruktury Gminnej, Inwentaryzacji  

i Handlu Rady Miejskiej w Więcborku – Przewodniczący Kazimierz Wilczyński 

/Sprawozdanie stanowi Załącznik Nr 5 do niniejszego Protokołu do wglądu w biurze 

RM oraz stronie BIP Gminy Więcbork/, 

 Komisja Oświaty, Kultury i Sportu – Przewodnicząca Beata Kopta /Sprawozdanie 

stanowi Załącznik Nr 6 do niniejszego Protokołu do wglądu w biurze RM oraz 

stronie BIP Gminy Więcbork/, 

 Komisja Zdrowia, Pomocy Społecznej i Porządku Publicznego Rady Miejskiej  

w Więcborku – Przewodnicząca Beata Lida /Sprawozdanie stanowi Załącznik Nr 7 do 

niniejszego Protokołu do wglądu w biurze RM oraz stronie BIP Gminy Więcbork/, 

 Komisja Statutowa Rady Miejskiej w Więcborku – Przewodniczący Stanisław Posieczek 

/Sprawozdanie stanowi Załącznik Nr 8 do niniejszego Protokołu do wglądu w biurze 

RM oraz stronie BIP Gminy Więcbork/. 
 

Ad.13 Projekt uchwały w sprawie uchwalenia Statutu Gminy Więcbork omówił Zastępca 

Burmistrza Więcborka p. Jacek Masztakowski. 

Zastępca Burmistrza Więcborka podał, iż konieczność wywołania uchwały podyktowana 

została zmianami w przepisach prawa, a konkretnie zmianą ustawy o samorządzie gminnym 

oraz ustawią o zmianie niektórych ustaw w celu zwiększenia udziału obywateli w procesie 

wybierania, funkcjonowania i kontrolowania niektórych organów publicznych. 

Zmiany dotyczyły:  

§20 1. Uchwały Rady zapadają zwykłą większością głosów w głosowaniu jawnym, w 

obecności co najmniej połowy składu, chyba że przepis ustawy stanowi inaczej. 

2. Głosowania jawne na sesjach rady odbywają się za pomocą urządzeń 

umożliwiających sporządzenie i utrwalenie imiennego wykazu głosowań radnych. 

3. W przypadku gdy przeprowadzenie głosowania w sposób określony w ust. 2 nie jest 

możliwe z przyczyn technicznych przeprowadza się głosowanie imienne. 

4. Imienne wykazy głosowań radnych podaje się niezwłocznie do publicznej wiadomości 

w Biuletynie Informacji Publicznej i na stronie internetowej gminy oraz w inny sposób 

zwyczajowo przyjęty. 

 

§  21. Kadencja Rady trwa 5 lata licząc od dnia wyborów. 
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§ 22 ust.4 – Przewodniczący Rady w związku z pełnieniem obowiązków może wydawać 

polecenia służbowe pracownikom urzędu gminy wykonującym zadania organizacyjne, 

prawne oraz inne zadnia związane z funkcjonowaniem rady gminy, komisji i radnych. 

W tym przypadku przewodniczący rady wykonuje uprawnienie zwierzchnika 

służbowego w stosunku do pracowników, o których mowa w zdaniu pierwszym. 

§  25. 1. Pierwszą sesję nowo wybranej rady gminy zwołuje komisarz wyborczy na dzień 

przypadający w ciągu 7 dni po  upływie kadencji rady  

2. Pierwszą sesję nowo wybranej rady gminy, do czasu wyboru przewodniczącego rady, 

prowadzi najstarszy wiekiem radny obecnej kadencji. 

 

§ 30 ust. 4 Wraz z zawiadomieniem radnym dostarcza się projekty uchwał oraz inne 

niezbędne materiały związane z porządkiem obrad listownie, cyfrowo lub  

z wykorzystaniem poczty elektronicznej. 

 

§  31. Posiedzenie sesji otwiera, prowadzi i zamyka przewodniczący Rady, w razie jego 

nieobecności jeden z wiceprzewodniczących Rady, wyznaczony przez przewodniczącego 

lub najstarszy wiekiem wiceprzewodniczący. 

 

 
§  35.  1.  Interpelacje składa się w sprawach o istotnym znaczeniu dla gminy i jej 

mieszkańców, w szczególności, gdy rozstrzygnięcie lub wyjaśnienie tych spraw może 

wymagać zebrania informacji lub zasięgnięcia opinii ekspertów. 

2.  Interpelacje i zapytania są kierowane do Burmistrza podczas sesji rady miejskiej. 

3.  Interpelacja powinna zawierać krótkie przedstawienie stanu faktycznego, będącego 

jej przedmiotem oraz wynikające zeń pytania. 

4.  Interpelacje składa się w formie pisemnej na ręce Przewodniczącego Rady; 

Przewodniczący niezwłocznie przekazuje interpelację adresatowi. Przewodniczący Rady 

może wyrazić zgodę na złożenie na sesji interpelacji lub zapytania ustnego. 

5.  Odpowiedź na interpelacje jest udzielana w formie pisemnej, w terminie 14 dni - na 

ręce Przewodniczącego Rady i radnego składającego interpelację. Odpowiedzi udziela 

Burmistrz lub właściwe rzeczowo osoby upoważnione przez Burmistrza. 

6.  W razie uznania odpowiedzi za niezadowalającą, radny interpelujący może zwrócić 

się do Przewodniczącego Rady o nakazanie niezwłocznego uzupełnienia odpowiedzi. 

Wniosek radnego nie jest dla Przewodniczącego wiążący. 

7.  Przewodniczący Rady informuje radnych o złożonych interpelacjach i odpowiedziach 

na najbliższej sesji rady, w ramach odrębnego punktu porządku obrad. 

 

§  36.  1.  Zapytania składa się w sprawach aktualnych problemów Gminy, także w celu 

uzyskania informacji o konkretnym stanie faktycznym. 

2.  Zapytania formułowane są pisemnie na ręce Przewodniczącego Rady lub ustnie, w 

trakcie sesji Rady. Jeżeli bezpośrednia odpowiedź na zapytanie nie jest możliwa, pytany 

udziela odpowiedzi pisemnej w terminie 14 dni. Przepis § 36 ust. 5, 6 i 7 stosuje się 

odpowiednio. 

 

§  37. Treść interpelacji i zapytań oraz udzielonych odpowiedzi podawana jest do 

publicznej wiadomości poprzez niezwłoczną publikację w Biuletynie Informacji 

Publicznej i na stronie internetowej gminy, oraz w inny sposób zwyczajowo przyjęty. 
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§ 44 ust.2 Przebieg sesji transmitowany i utrwalany jest za pomocą urządzeń 

rejestrujących obraz i dźwięk. 

2. Nagrania sesji Rady będą udostępniane w Biuletynie Informacji Publicznej, na 

stronie internetowej gminy oraz w inny sposób zwyczajowo przyjęty. 

3. Cyfrowy zapis przechowuje się w zasobie Rady przez okres kadencji, a następnie 

przekazuje się do archiwum zakładowego Urzędu Miejskiego. 

 

§  46. 1. Głosowania jawne na sesjach rady odbywają się za pomocą urządzeń 

umożliwiających sporządzenie i utrwalenie imiennego wykazu głosowań radnych. 

2.  W przypadku gdy przeprowadzenie głosowania w sposób określony w ust. 2 nie jest 

możliwe z przyczyn technicznych przeprowadza się głosowanie imienne. 

polegające na odczytaniu przez Przewodniczącego Rady imion i nazwisk radnych  

w kolejności alfabetycznej oraz ustnym podaniu przez radnego wyniku głosowania „za”, 

„przeciw” lub „wstrzymuję się”. 

3.  Imienne wykazy głosowań radnych podaje się niezwłocznie do publicznej wiadomości 

w Biuletynie Informacji Publicznej i na stronie internetowej gminy oraz w inny sposób 

zwyczajowo przyjęty na obszarze gminy. 

4. Głosowanie zarządza Przewodniczący obrad, zapoznaje się z liczbą głosów oddanych 

„za”, „przeciw” i „wstrzymujących się” oraz głosów nieważnych i porównuje z liczbą 

radnych obecnych na sesji, względnie ze składem lub ustawowym składem Rady, 

nakazując odnotowanie wyników głosowania w protokole sesji, po uprzednim ogłoszeniu 

tych wyników. 

5.  Imienny wykaz głosowań radnych stanowi załącznik do protokołu z sesji Rady.  
 

§  52. 1. Inicjatywę uchwałodawczą posiada:/dopisuje się punkt/   

6) grupa co najmniej 200 mieszkańców posiadających czynne prawo wyborcze do 

organu stanowiącego Gminy Więcbork. 

 

§  69. Rada powołuje ze swego grona Komisje Rewizyjną oraz Komisja, Skarg, 

Wniosków i Petycji. 

 

§  90. 1. Rada gminy rozpatruje skargi na działania wójta i gminnych jednostek 

organizacyjnych; wnioski oraz petycje składane przez obywateli; w tym celu powołuje 

komisję skarg, wniosków i petycji. 

2. W skład Komisji wchodzi 5 radnych, w tym przedstawiciele wszystkich klubów  

z wyjątkiem radnych pełniących funkcje przewodniczącego oraz wiceprzewodniczących 

Rady. 

§  94. 1. Radni mogą tworzyć kluby radnych określane dalej jako „kluby” według 

kryteriów przez siebie przyjętych. 

 

§  95. Przewodniczący Rady prowadzi rejestr klubów. 

 

Przewodnicząca RM wskazała, że umknęła jeszcze jedna zmiana tj. dotycząca transmisji 

obrad sesji.: 

§  44. Ust. 2. Przebieg sesji transmitowany i utrwalany jest za pomocą urządzeń 

rejestrujących obraz i dźwięk. 
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3.Nagrania sesji Rady będą udostępniane w Biuletynie Informacji Publicznej, na stronie 

internetowej gminy oraz w inny sposób zwyczajowo przyjęty. 

4. Cyfrowy zapis przechowuje się w zasobie Rady przez okres kadencji, a następnie 

przekazuje się do archiwum zakładowego Urzędu Miejskiego. 

 

Zastępca Burmistrza potwierdził powyższe i podał ostatnią ze zmian, a mianowicie z §44 

ust. 6 wykreśla się tiret 4: „pisemne usprawiedliwienia nieobecnych na sesji radnych oraz 

osób delegowanych na posiedzenie z Urzędu /chodzi tu o załączniki do Protokołu z obrad 

sesji/. Zapis ten wykreślono z racji tego, iż obecnie większość z radnych usprawiedliwia 

nieobecności telefonicznie. 

 

Opinia Komisji Statutowej – pozytywna. 

Pytań nie wniesiono. 

Na sali 15 radnych  

Za przyjęciem uchwały głosowało - 15 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 

Ad. 14 Projekt uchwały w sprawie określenia szczegółowych zasad wnoszenia inicjatyw 

obywatelskich, zasad tworzenia komitetów inicjatyw uchwałodawczych, zasad promocji 

obywatelskich inicjatyw uchwałodawczych i formalnych wymogów, jakim muszą 

odpowiadać składane projekty przedłożył również Zastępca Burmistrza Więcborka  

p. Jacek Masztakowski. 

 

W dniu 31 stycznia 2018 r. weszła w życie ustawa z dnia 11 stycznia 2018r. o zmianie 

niektórych ustaw w celu zwiększenia udziału obywateli w  procesie wybierania, 

funkcjonowania i  kontrolowania niektórych organów publicznych. Przepisem art. 41a 

ust. 5 ustawodawca nałożył na Radę obowiązek określenia w  drodze uchwały szczegółowych 

zasad wnoszenia inicjatyw obywatelskich, zasad tworzenia komitetów inicjatyw 

uchwałodawczych, zasad promocji obywatelskich inicjatyw uchwałodawczych oraz 

formalnych wymogów, jakim muszą odpowiadać składane projekty. Powyższa uchwała 

wypełnia delegację ustawową. 

Opinia Komisji Statutowej – pozytywna. 

Przewodnicząca RM otworzyła dyskusję. 

 

Radny Ryszard Kałaczyński pytał, czy wywołanie tej uchwały ma wymiar obligatoryjny. 

Rady zauważył, że ten temat nie został poruszony na zebraniach wiejskich. 

 

Zastępca Burmistrza Więcborka wskazał, że tak jak powiedział na początku pewne zmiany 

w tym te dotyczące Statutu Gminy, które omawiał powyżej wynikają ze zmiany zapisów 

ustawowych. W podstawie prawnej omawianego projektu wykazana jest podstawa prawna,  

w tej wskazane zarówno przepisy ustawy o samorządzie gminnym, jak i ustawa  
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o zwiększeniu udziału obywateli w procesie wybierania, funkcjonowania i  kontrolowania 

niektórych organów publicznych. To właśnie zapisy tych dwóch ustaw obligują samorządy do 

podejmowania stosownych uchwał. Stąd też procedowanie tejże uchwały na bieżącej sesji 

Rady Miejskiej w Więcborku. Jeżeli chodzi o informacje na zebraniach, to kwestia szeroko 

omawiana była w mediach, a stara premia rzymska mówi, że „nieznajomość prawa szkodzi”. 

Prawo wymaga, więc samorząd to prawo wprowadza. To czy uchwała spełni swoją rolę, czas 

pokaże. 

 

Przewodnicząca RM zamknęła dyskusję. 

 

Na sali 15 radnych  

Za przyjęciem uchwały głosowało - 15 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 

Ad.15-18 Projekty uchwał  z zakresu ochrony środowiska przedłożył Kierownik Referatu 

UM w Więcborku p. Tomasz Fifielski. 

a) w sprawie przyjęcia aktualizacji „Projektu założeń do planu zaopatrzenia w ciepło, 

energię elektryczną i paliwa gazowe dla Gminy Więcbork na lata 2012-2030”. 

 

Podstawę prawną opracowania projektu założeń do planu zaopatrzenia w ciepło, energię 

elektryczną i paliwa gazowe stanowi art. 19 ust. 1 ustawy z dnia 10 kwietnia 1997 r. Prawo 

energetyczne zgodnie, z którym wójt, burmistrz, prezydent miasta opracowuje projekt 

założeń. Projekt założeń sporządza się dla obszaru gminy, co najmniej na okres 15 lat  

i aktualizuje, co najmniej raz na 3 lata. Należy wskazać, że zgodnie z art. 18 ust 1 wskazanej 

wyżej ustawy do zadań własnych gminy w zakresie zaopatrzenia w energię elektryczną, 

ciepło i paliwa gazowe należy: 

- planowanie i organizacja zaopatrzenia w ciepło, energię elektryczną i paliwa gazowe na 

obszarze gminy; 

- planowanie oświetlenia miejsc publicznych i dróg znajdujących się na terenie gminy; 

- finansowanie oświetlenia ulic, placów i dróg publicznych znajdujących się na terenie gminy, 

- planowanie i organizacja działań mających na celu racjonalizację zużycia energii i 

promocję rozwiązań zmniejszających zużycie energii na obszarze gminy, Ponadto zgodnie  

z zapisami art. 7 ust. 1 pkt. 3 ustawy z dnia 8 marca 1990r. o samorządzie gminnym  do zadań 

własnych gminy należy zaopatrzenie w energię elektryczną i cieplną oraz gaz. Projekt założeń 

był wyłożony do publicznego wglądu w siedzibie Urzędu Miejskiego w Więcborku oraz był 

dostępny na stronie Biuletynu Informacji Publicznej Urzędu Miejskiego w Więcborku, 

zgodnie z art. 39 ust. 1 i art. 40, w związku z art. 46 pkt. 2 ustawy z dnia 3 października 

2008r. o udostępnianiu informacji o środowisku i jego ochronie, udziale społeczeństwa  

w ochronie środowiska oraz ocenach oddziaływania na środowisko Aktualizacja Projektu 

Założeń do planu zaopatrzenia w ciepło, energię ciepło, energię elektryczną i paliwa gazowe 

dla Gminy Więcbork na lata 2012-2030 została pozytywnie zaopiniowana przez Zarząd 

Województwa Kujawsko-Pomorskiego uchwałą nr 33/1606/18 z dnia 29 sierpnia 2018r. przez 

Regionalną Dyrekcję Ochrony Środowiska w Bydgoszczy oraz Wojewódzki Sanepid. 

Dokument na zlecenie Gminy Więcbork wykonała Firma „Westmor” z Torunia. Czas 

wykonywania aktualizacji maj – sierpień 2018. 
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Mając powyższe na uwadze, podjęcie niniejszej uchwały jest uzasadnione. 

 

Dokumentacja w postaci Projektu założeń do planu zaopatrzenia w ciepło, energię 

elektryczna i paliwa gazowe dla Gminy Więcbork na lata 2012-2030, przedłożona została 

Radnym w materiałach na sesję oraz omówiona na posiedzeniu połączonych Komisji RM  

w dniu 24.09.2018r. 

 

Opinia Połączonych Komisji RM w Więcborku: Budżetu i Finansów oraz Rolnictwa, 

Ochrony Środowiska, Infrastruktury Gminnej, inwentaryzacji i Handlu – pozytywna. 

 

Przewodnicząca RM otworzyła dyskusję. 

 

Radny Kazimierz Wilczyński zwrócił uwagę na zapis znajdujący się na stronie 57 

omawianego Dokumentu, który jego zdaniem jest nieaktualny. Mowa tu o zapisie cyt.: 

„Gazyfikacja tego terenu w chwili obecnej została jednakże odroczona w czasie ze względu 

na oczekiwanie na podjęcie odpowiedniej decyzji biznesowej odnośnie jej realizacji.” – 

koniec cytatu. Radny uznał, że dokument pewnie był sporządzany wcześniej i na dzień 

dzisiejszy nie ma takiego zagrożenia. 

 

Pan Fifielski potwierdził, mówiąc, że oczywiście na dzień dzisiejszy sporządzana jest 

dokumentacja projektowa gazyfikacji całego miasta i jest ona dostępna do wglądu  

w Internecie. Z tego, co wie mieszkańcy części miasta zgłaszali do Burmistrza Więcborka 

potrzebę dokonania pewnych zmian i wystąpił on do PGNiG o naniesienie stosownych 

korekt. Chodziło konkretnie o Osiedle Łopiennik, które nie zostało ujęte do gazyfikacji. 

 

Radny Wojciech Janicki zapytał, czy ta aktualizacja nie pozwoli w najbliższym czasie 

powrócić do tematu budowy biogazowi na terenie gminy Więcbork. 

 

Nie sądzę, żeby to miało wpływ na budowę biogazowi w żadnym wypadku – odpowiedział 

Pan Fifielski. 

 

Radny Wilczyński raz jeszcze powrócił do wskazanego powyżej zapisu proponując jego 

wykreślenie. 

 

Szanowni Państwo, Pan radny ma rację, na stronie 57 Projektu można wykreślić to zdanie, 

które aktualne było na etapie koncepcji. Dziś już wiemy, że jest wykonywana stosowna 

dokumentacja – mówił Pan Fifielski.  

 

Przewodnicząca RM zamknęła dyskusję i zarządziła głosowanie nad uchwałą, 

uwzględniające wniesioną zmianę tj. wykreślenie z przedstawionego Dokumentu zapisu 

cyt: „Gazyfikacja tego terenu w chwili obecnej została jednakże odroczona w czasie ze 

względu na oczekiwanie na podjęcie odpowiedniej decyzji biznesowej odnośnie jej 

realizacji.” – koniec cytatu. 

 

Na sali 15 radnych 

 

Za przyjęciem uchwały głosowało - 15 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 
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Omawiając poniższe projekty uchwał Pan Fifielski powiedział, że projekty tych uchwał 

trafiły do biura Rady Miejskiej w Więcborku z Sejmiku Województwa Kujawsko –

Pomorskiego, który chce wywołać uchwały dotyczące uregulowania spraw związanych  

z granicami obszarów chronionego krajobrazu. Zmieniają się tu tylko granice i następuje 

aktualizacja działek. Zgodnie z ustawą o ochronie przyrody samorządy w danym 

województwie muszą takie dokumenty zaopiniować, aby Sejmik mógł te uchwały podjąć na 

najbliższych sesjach. 

 

b) w sprawie przyjęcia projektu uchwały w sprawie Obszaru Chronionego Krajobrazu 

Północny Pas Rekreacyjny Miasta Bydgoszczy. 

 

Opinia Połączonych Komisji RM w Więcborku: Budżetu i Finansów oraz Rolnictwa, 

Ochrony Środowiska, Infrastruktury Gminnej, inwentaryzacji i Handlu – pozytywna. 

 

Pytań nie było. 

 

Na sali 15 radnych 

 

Za przyjęciem uchwały głosowało - 14 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymał się od głosu - 1 radny 

 

 

 

 

c) w sprawie przyjęcia projektu uchwały w sprawie Obszaru Chronionego Krajobrazu 

Zalewu Koronowskiego. 

 

Opinia Połączonych Komisji RM w Więcborku: Budżetu i Finansów oraz Rolnictwa, 

Ochrony Środowiska, Infrastruktury Gminnej, inwentaryzacji i Handlu – pozytywna. 

 

 

Pytań nie było. 

 

Na sali 15 radnych 

 

Za przyjęciem uchwały głosowało - 14 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymał się od głosu - 1 radny 

 

 

d) w sprawie przyjęcia projektu uchwały w sprawie Obszaru Chronionego Krajobrazu 

Wydm Kotliny Toruńsko-Bydgoskiej- część wschodnia i zachodnia. 

 

Opinia Połączonych Komisji RM w Więcborku: Budżetu i Finansów oraz Rolnictwa, 

Ochrony Środowiska, Infrastruktury Gminnej, inwentaryzacji i Handlu – pozytywna. 

 

Pytań nie było. 

 

Na sali 15 radnych 
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Za przyjęciem uchwały głosowało - 14 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymał się od głosu - 1 radny 

 

Ad. 19-21 Projekty uchwał dotyczące gospodarowania mieniem gminy omówił Kierownik 

referatu UM w Więcborku p. Michał Bąk. 

a) w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne przejęcie przez Gminę Więcbork 

nieruchomości stanowiącej własność Skarbu Państwa, wykonawca prawa własności – 

Krajowy Ośrodek Wsparcia Rolnictwa Oddział Terenowy w Bydgoszczy, 

 

Zgodnie z art. 24 ust. 5c ustawy z 19 października 1991r. o gospodarowaniu 

nieruchomościami rolnymi Skarbu Państwa nieruchomości wchodzące w skład Zasobu, zajęte 

pod drogi gminne, powiatowe i wojewódzkie oraz grunty przeznaczone na te cele  

w miejscowym planie zagospodarowania przestrzennego lub studium uwarunkowań  

i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy, Krajowy Ośrodek może, w drodze 

umowy, nieodpłatnie przekazać na własność jednostce samorządu terytorialnego. 

Nieruchomość zlokalizowana przy ulicy Targowej w Więcborku, stanowiąca przedmiot 

uchwały wykorzystana zostanie na cel publiczny – drogę gminną, z możliwością lokalizacji 

parkingu zgodnie z zapisami Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 

przestrzennego gminy Więcbork. 

 

Opinia Połączonych Komisji RM w Więcborku: Budżetu i Finansów oraz Rolnictwa, 

Ochrony Środowiska, Infrastruktury Gminnej, inwentaryzacji i Handlu – pozytywna. 

 

Projekt nie wywołał dyskusji radnych. 

 

Na sali 15 radnych 

 

Za przyjęciem uchwały głosowało - 15 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 

 

b) w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości położonej w Więcborku /dz. Nr 

514/42/, 

 

powyższa działka położona jest w obszarze oznaczonym symbolem MW – przeznaczenie 

podstawowe – teren zabudowy mieszkaniowej wielorodzinnej, przeznaczenie uzupełniające – 

możliwość zlokalizowania usług (wbudowane w partery obiektów mieszkalnych)  

z preferencją handlowych. Działka nr 514/39 leży na terenie oznaczonym symbolem 19 MN, 

U zdefiniowanym jako teren zabudowy mieszkaniowej jednorodzinnej i usług nieuciążliwych. 

Zgodnie z decyzją Burmistrza Więcborka nr SB.6831.7.2018 z dnia 22.03.2018r. działkę nr 

514/42 wydzielono z działki nr 514/26, jako niezbędną do korzystania z budynku 

mieszkalnego usytuowanego na działce nr 514/39. Wpływ ze sprzedaży przyczyni się do 

realizacji dochodów budżetu gminy z tytułu sprzedaży majątku komunalnego. Z uwagi na 

zainteresowanie właścicieli działki nr 514/39 nabyciem prawa własności do działki nr 514/42 

zasadne jest podjęcie uchwały umożliwiającej sprzedaż. Sprzedaż działki oznaczonej 

numerem geodezyjnymi 514/42 obręb Więcbork 1 nastąpi w trybie art. 37 ust. 2 pkt. 6 ustawy 

o gospodarce nieruchomościami, na rzecz właścicieli nieruchomości przyległej zabudowanej 
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– oznaczonej numerem geodezyjnym 514/39. Nieruchomość ta została wyceniona na kwotę 

ok. 4.500,00 zł brutto. 

 

Opinia Połączonych Komisji RM w Więcborku: Budżetu i Finansów oraz Rolnictwa, 

Ochrony Środowiska, Infrastruktury Gminnej, inwentaryzacji i Handlu – pozytywna. 

 

Przewodnicząca RM otworzyła dyskusję. 

 

Radny Wojciech Janicki zapytał dlaczego w uzasadnieniu mowa o „miejscowym planie 

zagospodarowania przestrzennego terenu położonego między ulicami Gdańską 

i I Armii Wojska Polskiego oraz północną granicą miasta Więcbork”, skoro ulica została 

zmieniona na „Wojska Polskiego”. 

 

Pan Bąk wyjaśnił, że chodzi tu o nazwę dokumentu – aktu prawnego. Miejscowy Plan 

Zagospodarowania Przestrzennego nosi taką nazwę tj.: „Miejscowy Plan Zagospodarowania 

Przestrzennego terenu położonego między ulicami Gdańską i I Armii Wojska Polskiego oraz 

północną granicą miasta Więcbork”, skoro ulica została zmieniona na „Wojska Polskiego”. 

Plan został uchwalony w roku 2003 i cały czas obowiązuje. 

 

Przewodnicząca RM zamknęła dyskusję i zarządziła głosowanie. 

 

Na sali 15 radnych 

 

Za przyjęciem uchwały głosowało - 15 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 

 

 

 

 

 

c) w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości położonej w Więcborku /dz. Nr 

514/43/. 

 

Sprzedaż działki oznaczonej numerem geodezyjnymi 514/43 obręb Więcbork 1 nastąpi  

w drodze przetargu ustnego nieograniczonego. Zgodnie z obowiązującym miejscowym 

planem zagospodarowania przestrzennego terenu położonego między ulicami Gdańską i I 

Armii Wojska Polskiego oraz północną granicą miasta Więcbork zatwierdzonym uchwałą 

nr IX/74/2007 Rady Miejskiej w Więcborku z dnia 28.06.2007r. powyższa działka 

położona jest w obszarze oznaczonym symbolem MW – przeznaczenie podstawowe – 

teren zabudowy mieszkaniowej wielorodzinnej, przeznaczenie uzupełniające – możliwość 

zlokalizowania usług (wbudowane w partery obiektów mieszkalnych) z preferencją 

handlowych. Wpływ ze sprzedaży przyczyni się do realizacji dochodów budżetu gminy  

z tytułu sprzedaży majątku komunalnego. Z uwagi na zainteresowanie nabyciem prawa 

własności do przedmiotowej działki zasadne jest podjęcie uchwały umożliwiającej 

sprzedaż. 

 

Opinia Połączonych Komisji RM w Więcborku: Budżetu i Finansów oraz Rolnictwa, 

Ochrony Środowiska, Infrastruktury Gminnej, inwentaryzacji i Handlu – pozytywna. 

 



18 
 

Projekt nie wywołał dyskusji radnych 

Na sali 15 radnych 

 

Za przyjęciem uchwały głosowało - 15 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 

Ad.22-24 Projekty uchwał finansowych Gminy Więcbork przedstawiła Skarbnik Gminy 

Więcbork p. Alina Kruk 

a) w sprawie zmian budżetu Gminy Więcbork na rok 2018. 

 

Zmiany dotyczyły: 

 

1.Zmiany w planie dochodów i wydatków budżetowych dokonano na podstawie pisma 

Wojewody Kujawsko – Pomorskiego nr WFB.I.3120.3.48.2018 z dnia 13 września 2018r. 

zwiększającego plan dotacji (§2030) w rozdz.85213 o kwotę 1.222,00 zł z przeznaczeniem na 

dofinansowanie opłacania składek na ubezpieczenie zdrowotne, o których mowa w art. 17 ust. 

1 pkt 20 ustawy o pomocy społecznej. W planie finansowym wydatków budżetu zmiany ujęte 

zostały w §4130.  

2. Zmiany w planie dochodów i wydatków budżetowych dokonano na podstawie pisma 

Wojewody Kujawsko – Pomorskiego: 

- nr WFB.I.3120.3.49.2018 z dnia 19 września 2018 r. zwiększającego plan dotacji (§2010) w 

rozdz. 85504 o kwotę 33.250,00 zł, 

- nr WFB.I.3120.3.50.2018 z dnia 24 września 2018 r. zwiększającego plan dotacji (§2010)  

w rozdz. 85504 o kwotę 68.820,00 zł, z przeznaczeniem na realizację zadań w ramach 

programu „Dobry Start”. W planie finansowym wydatków budżetu zmiany ujęte zostały  

w §3110, §4010, §4110, §4120 i §4210. 

3. Zmiany w planie dochodów budżetowych dokonano na podstawie pisma Wojewody 

Kujawsko – Pomorskiego nr WFB.I.3120.3.19.2018/kor1 z dnia 11 września 2018r. 

zmniejszającego plan dotacji (§6330) w rozdz. 80101 o kwotę 8.181,00 zł w zadaniu 

inwestycyjnym pn.: „Termomodernizacja budynku Szkoły Podstawowej w Zakrzewku”  

w związku z korektą kosztów kwalifikowanych zadania w związku z rozstrzygnięciem 

przetargu na wyłonienie wykonawcy zadania i uzyskaniem niższej ceny jego wykonania. 

4. Zmiany w planie dochodów budżetowych dokonano na podstawie pisma Wojewody 

Kujawsko – Pomorskiego nr WFB.I.3120.3.13.2018/kor1 z dnia 17 września 2018r. 

zmniejszającego plan dotacji (§6330) w rozdz. 80101 o kwotę 3.800,00.zł w zadaniu 

inwestycyjnym pn.: „Termomodernizacja budynku Szkoły Podstawowej wraz z Oddziałami 

Integracyjnymi w Jastrzębcu” w związku z korektą kosztów kwalifikowanych zadania  

w związku z rozstrzygnięciem przetargu na wyłonienie wykonawcy zadania i uzyskaniem 

niższej ceny jego wykonania. 

5. Zmiany w planie dochodów budżetowych dokonano na podstawie pisma Wojewody 

Kujawsko – Pomorskiego nr WFB.I.3120.3.44.2018 z dnia 29 sierpnia 2018r. zwiększającego 

plan dotacji w rozdz. 75814 (§2030) o kwotę 81.699,70 zł i w rozdz. 75814 (§6330) o kwotę 

37.524,38 zł z przeznaczeniem na zwrot gminie części wydatków wykonanych w ramach 

funduszu sołeckiego w 2017 roku. 

6. Zwiększa się plan dochodów budżetowych w rozdziale 70005 w §0950 o kwotę 2.593,00 zł 

w związku z wypłatą odszkodowania za zalany lokal komunalny. Środki z odszkodowania 

przeznacza się na zakup materiałów niezbędnych do usunięcia szkody (70005 §4210). 
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7. Zwiększa się plan finansowy dochodów w rozdziale 75814§0960 o kwotę 9.100,00 zł  

w związku z otrzymaniem 

następujących darowizn: 

- kwota 100,00 zł od Nadleśnictwa Runowo Kraj. dla Sołectwa Witunia jako dofinansowanie 

zakupu sprzętu muzycznego na potrzeby sołectwa, 

- kwota 9.000,00 zł od Więcborskiego Klubu Motorowego na zakup maszyny startowej na tor 

motocrossowy w Więcborku. 

8. Zwiększa się plan dochodów budżetowych w rozdziale 85504 w §0950 o kwotę 6.828,00 zł 

w związku z wypłatą odszkodowania za zalanie świetlicy środowiskowej w Więcborku. 

Środki z odszkodowania przeznacza się na zakup materiałów niezbędnych do usunięcia 

szkody (85504 §4210). 

9. Zwiększa się plan dochodów budżetowych w rozdziale 90015 w §0950 o kwotę 1.373,00 zł 

w związku z wypłatą odszkodowania za uszkodzenie lampy ulicznej na ul. Plażowej  

w Więcborku. Środki z odszkodowania przeznacza się na zakup materiałów niezbędnych do 

usunięcia szkody (90015 §4210). 

10. Zwiększa się plan dochodów budżetowych w rozdziale 92195 w §6330 w związku  

z aplikowaniem do Ministerstwa Obrony Narodowej o dofinansowanie z Budżetu Państwa w 

formie dotacji zadania pn.: Dostawa i montaż „Ławki Niepodległości” oraz montaż 

wyposażenia elektrycznego i multimedialnego. Jest to zadanie związane z budową pomników 

upamiętniających tradycję, chwalę i sławę oręża polskiego w formie Ławek Niepodległości. 

Całkowita wartość zadania wynosi 32.870,00 zł, w tym kwota dofinansowania 24.000,00 zł. 

Po stronie wydatków zadanie ujęte zostało w rozdziale 95195 w §6050. 

11. Zwiększa się plan dochodów budżetowych w rozdziale 92695 w §6630 w związku  

z otrzymaniem z budżetu Województwa Kujawsko – Pomorskiego dotacji celowej na 

realizację zadania inwestycyjnego w ramach „Kujawsko-Pomorskiej Małej Infrastruktury 

Sportowej”. W ramach tego zadania Gmina zrealizuje zadanie pn.: Dostawa i montaż 

maszyny startowej na torze motocrossowym „Plebanka” w Więcborku”. Całkowita wartość 

zadania wynosi 22.000,00 zł, w tym kwota dofinansowania 10.000,00 zł. Po stronie 

wydatków zadanie ujęte zostało w rozdziale 95695 w §6050. 

12. Zwiększa się plan finansowy dochodów w: 

- rozdziale 70005§0770 o kwotę 7.600,00 zł (wpływ z tytułu odpłatnego nabycia 

nieruchomości gminnych), 

- rozdziale 70005§0550 o kwotę 2.300,00 zł (wpływ z opłat z tytułu użytkowania 

wieczystego), 

- rozdziale 70005§0920 o kwotę 1.500,00 zł (wpływ z tytułu odsetek od zaległości za 

gospodarowanie mieniem komunalnym), 

- rozdziale 75023§0940 o kwotę 200,00 zł (wpływ z rozliczeń z lat ubiegłych – zwroty 

wpłaconych zaliczek na postepowania komornicze i sądowe), 

- rozdziale 75023§0970 o kwotę 700,00 zł (wpływ z różnych dochodów – zwrot kosztów 

utrzymania 

bezpłatnego punktu pomocy prawnej w ramach rządowego systemu bezpłatnego 

poradnictwa). 

- rozdziale 75085§0970 o kwotę 2.300,00 zł (wpływy z różnych dochodów – wpływ kwot 

ściągniętych 

egzekucyjnie od byłego pracownika), 

- rozdziale 75615§0340 o kwotę 726,00 zł ( wpływy z podatku od środków transportowych). 

- rozdziale 75615§0500 o kwotę 300,00 zł i 75616§0500 o kwotę 40.000,00 zł (wpływy  

z podatku od czynności cywilnoprawnych), 

- rozdziale 75616§0910 o kwotę 1.500,00 zł (wpływy z odsetek od zaległości podatkowych), 

- rozdziale75618§0490 o kwotę 220,00 zł (wpływy z opłaty za umieszczenie urządzeń  

w pasie drogowym), 
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- rozdziale 75621§0020 o kwotę 13.800,00 zł (wpływ z podatku dochodowego od osób 

prawych), 

- rozdziale 75814§0920 o kwotę 2.500,00 zł (wpływy z odsetek bankowych), 

- rozdziale 80101§0640 o kwotę 12,00 zł (wpływy z tytułu kosztów upomnień) 

- rozdziale 85154§0940 o kwotę 260,00 zł (wpływy z rozliczeń z lat ubiegłych – zwrot 

kosztów sądowych dotyczących leczenia odwykowego), 

- rozdziale 85202§0970 o kwotę 900,00 zł (dochody JST z tytułu wpływu odpłatności za 

pobyt w domu pomocy społecznej w Kamieniu Kraj.), 

- rozdziale 85219§0970 o kwotę 100,00 zł (wpływy z rożnych dochodów – wynagrodzenie 

płatnika), 

- rozdziale 85502§2360 o kwotę 3.000,00 zł (wpływ dochodów JST związanych z realizacją 

zadań z zakresu administracji rządowej), 

- rozdziale 90002§0910 o kwotę 400,00 zł (wpływy z odsetek od zaległości z tytułu opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi), 

- rozdziale 92695§0830 o kwotę 1.100,00 zł (wpływy z usług – wynajem sprzętu wodnego). 

Powodem zmian jest wykonanie w/w dochodów na poziomie umożliwiającym zwiększenie  

o wskazane kwoty dotychczasowego planu finansowego. 

13. Zwiększa się plan finansowy wydatków bieżących w rozdziale 01095 na łączną kwotę 

2.200,00 zł w związku z organizacją gminnego konkursu „Estetyka zagrody wiejskiej”  

i koniecznością zakupu materiałów do organizacji zadania (§4210 – 1.400,00 zł) i nagród 

(§4190 – 800,00 zł). 

14. Zwiększa się plan finansowy w rozdziale 60014 w §6300 o kwotę 53.000,00 zł w formie 

pomocy finansowej dla Powiatu Sępoleńskiego na dofinansowanie wykonania zadania pn.: 

„Przebudowa drogi publicznej kategorii powiatowej nr 1129C relacji Sępólno Kraj. – Nowy 

Dwór – Więcbork na odcinku Nowy Dwór – Więcbork”. 

15. Zwiększa się plan finansowy w rozdziale 60016 w §4210 o kwotę 6.398,08 zł  

z przeznaczeniem na zakup szaf bhp i drobnego wyposażenia do pomieszczeń socjalnych 

pracowników brygady remontowo – budowlanej. 

16. W rozdziale 75075 w planie finansowym wydatków dokonano następujących zmian: 

- w §4300 zwiększony został plan o kwotę 10.000,00 zł w celu zakupu usług promujących 

zaplanowane w IV kwartale wydarzenia w Gminie Więcbork, 

- w §4430 zwiększa się plan o kwotę 10.050,00 zł z przeznaczeniem na opłacenie składki 

członkowskiej za 2018 r. na rzecz Lokalnej Grupy Działania Stowarzyszenie „Nasza Krajna”. 

17. Zwiększa się plan finansowy w rozdziale 75095 w §4210 o kwotę 10.000,00 zł w celu 

sfinansowania bieżącej działalności UM w Więcborku. 

18. W rozdziale 75085 i w dziale 801 dokonano zmian w planach finansowych wydatków 

placówek oświatowych w związku z bieżącym ich funkcjonowaniem. 

19. Zmniejsza się plan finansowy w rozdziale 75702 w §8110 o kwotę 53.000,00 zł  

w związku z utrzymującymi się niskimi stopami procentowymi i wynikającymi z tego 

mniejszymi niż planowano wydatkami na obsługę długu. 

20. W rozdziale 90001 w §6050 wprowadza się nowe zadanie inwestycyjne pn.: „Budowa 

kanalizacji sanitarnej w ciągu ul. B. Krzywoustego i Mieszka I w Więcborku” o wartości 

111.000,00 zł. 

21. W rozdziale 90015 w §6050 zwiększa się plan finansowy wydatków majątkowych  

w zadaniu pn.: „Budowa oświetlenia ulicznego w ciągu ul. Zamkowej w Więcborku” o kwotę 

48.000,00 zł w celu wykonania w całości tego zadania w br. 

22. W rozdziale 92195, oprócz zmian opisanych w pkt 7 i 10 uzasadnienia, dokonuje się 

zmniejszenia planu finansowego wydatków w §4210 o kwotę 2.400,00 zł w związku  

z uchwałą zebrania wiejskiego Sołectwa Runowo Kraj. Mieszkańcy zrezygnowali  

z organizacji części imprez/spotkań integracyjnych i zakupu namiotu na potrzeby sołectwa na 
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rzecz dokończenia budowy wiaty rekreacyjnej i utwardzenia placu pod nią. Plan wydatków na 

budowę i montaż wiaty po zmianach wynoszą 7.400,00 zł i dotyczą rozdziału 92695§4210. 

23. W rozdziale 92695, oprócz zmian opisanych w pkt 11 i 22 uzasadnienia, wprowadza się 

następujące zmiany w planie wydatków: 

- w §4300 zwiększa się plan o 10.000,00 zł z przeznaczeniem na zakup usług wywozu 

nieczystości z terenu obiektów sportowych, 

- w §6050, §6057 i §6059 w zadaniu pn.: „Budowa infrastruktury rekreacyjno-turystycznej na 

terenie Gminy Więcbork” zmniejsza się plan o łączną kwotę 24.130,00 zł w związku  

z ostatecznym rozliczeniem realizowanego zadania, 

- w §6050, §6057 i §6059 w zadaniu pn.: „Budowa infrastruktury rekreacyjno-turystycznej 

przy promenadzie, obręb Śmiłowo” zmniejsza się plan o łączną kwotę 6.727,00 zł w związku 

z ostatecznym rozliczeniem realizowanego zadania. 

 

 

Opinia Połączonych Komisji RM w Więcborku: Budżetu i Finansów oraz Rolnictwa, 

Ochrony Środowiska, Infrastruktury Gminnej, inwentaryzacji i Handlu – pozytywna. 

 

Przewodnicząca RM otworzyła dyskusję. 

 

 

Radny Ryszard Kałaczyński pytał ile Gmina zaoszczędziła na siłowniach napowietrznych  

w trakcie procedur przetargowych. 

Skarbnik Gminy stwierdziła, że w tym przypadku nie można mówić o zysku. Żeby dane 

zadanie inwestycyjne umieścić w planie budżetu wpierw należy wykonać stosowny kosztorys. 

Na jego podstawie zadanie umieszcza się w planie finansowym. W tym wskazanym przetargu 

przeprowadzone postępowanie przetargowe pokazało, że wartość wykonania zadnia była 

niższa. Zatem pozostałe środki po wykonaniu inwestycji można zagospodarować na bieżącą 

działalność Gminy tj. na zwiększenia w planie wydatków, o których była mowa powyżej.  

O zyskach w tym przypadku nie ma mowy. Najpierw, bowiem należało zabezpieczyć środki 

wg sporządzonego kosztorysu, a teraz to, co pozostało, tak jak w przypadku każdej 

inwestycji, która podlega rozliczeniu, wolne środki przeznacza się na pojawiające się 

potrzeby. 

Przewodnicząca RM zapytała, jakie są przewidziane w IV kwartale wydarzenia, które 

Gmina zamierza promować, że po raz kolejny zwiększana jest pula środków na promocję aż  

o 10.000,00 zł. 

Skarbnik Gminy Więcbork odpowiedziała, że zgodnie z wnioskiem, jaki wpłynął do 

budżetu chodzi tu o planowane obchody Święta 11 Listopada, Jarmark Mikołajkowy, 

promocje tych wydarzeń nie tylko na lokalnym rynku, ale też nieco szerzej tj. poprzez 

prezentację w programie „W Borach i na Krajnie”.  

Przewodnicząca RM mówiła również o zwiększeniu puli środków na Konkurs „Estetyka 

Zagrody Wiejskiej”. Zastanawiała się jednak, dlaczego aż dwukrotnie zwiększa się środki na 

zakup materiałów do organizacji zadania  /co to są te materiały/, a tylko 800,00 zł na nagrody. 

Skarbnik Gminy Więcbork wyjaśniła, że wniosek Referatu Rolnictwa /…/, wskazywał na 

takie potrzeby. Podsumowanie konkursu odbywa się zawsze, w którejś ze świetlic, gdzie 

wszyscy biorący udział są zaproszeni, wiąże się to też z drobnym poczęstunkiem i tak to 

zostało skalkulowane.  
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Jak się ma pula pieniędzy na ten konkurs całościowo w stosunku do wcześniejszych 

konkursów?. Konkurs jest tradycja wieloletnia i pewne szacunki znane są już dużo wcześniej 

niż tuż przed rozstrzygnięciem – pytała Przewodnicząca RM. 

Należy zwrócić uwagę, że najczęściej założenia do budżetu ze względów oszczędnościowych 

nie zakładają wzrostu wydatków bieżących. W tym rozdziale są zaplanowane środki np. na 

organizację dożynek gminnych, gminnego Dnia Kobiet, czy gminnego Dnia Matki. Z uwagi 

na rosnące ceny, co roku koszty organizacji są niestety wyższe, to środków na organizacje 

tego konkursu jest mniej w związku, z czym pojawiła się potrzeba zwiększenia – mówiła 

Skarbnik Gminy Więcbork. 

 

Przewodnicząca RM zamknęła dyskusję. 

 

 

Na sali 15 radnych 

 

Za przyjęciem uchwały głosowało - 13 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 2 radnych 

 

 

 

b) w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Więcbork. 

 

Zmiany w WPF dotyczą danych za rok 2018 i wynikają z dotychczasowych zmian  

w budżecie Gminy Więcbork. Ponadto w załączniku przedsięwzięć dokonano uaktualnienia 

limitów wydatków na 2018r. w dwóch przedsięwzięciach (zmiany wynikają również  

z wcześniejszych zmian w budżecie): 

- Więcborski Maluszek- organizacja i funkcjonowanie klubu dziecięcego w Więcborku, 

- Inforstrada Kujaw i Pomorza 2.0. 

 

Opinia Połączonych Komisji RM w Więcborku: Budżetu i Finansów oraz Rolnictwa, 

Ochrony Środowiska, Infrastruktury Gminnej, inwentaryzacji i Handlu – pozytywna. 

 

Pytań nie było 

 

Na sali 15 radnych 

 

Za przyjęciem uchwały głosowało - 14 radnych 

Przeciw - 1 radny 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 

 

c) w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Sępoleńskiego. 

Pomoc finansową dla Powiatu Sępoleńskiego przeznacza się na dofinansowanie wykonania 

zadnia pn.: „Przebudowa drogi publicznej kategorii powiatowej nr 1129C relacji Sępólno 

Krajeńskie – Nowy Dwór – Więcbork na odcinku Nowy Dwór-Więcbork.” Wartość pomocy 

finansowej wynosi 53.000,00 zł. Przebudowa drogi na wskazanym odcinku poprawi jej 

przejezdność oraz znacząco poprawi bezpieczeństwo na  drodze.  



23 
 

Opinia Połączonych Komisji RM w Więcborku: Budżetu i Finansów oraz Rolnictwa, 

Ochrony Środowiska, Infrastruktury Gminnej, inwentaryzacji i Handlu – pozytywna. 

 

Przewodnicząca RM otworzyła dyskusję. 

 

Wicestarosta Powiatu zabierając głos podziękował za podjęcie uchwały, która pozwoli na 

odbudowę drogi Więcbork - Nowy Dwór. Podziękował też  wszystkim obecnym za cztery 

lata współpracy, życząc zdrowia i szczęścia osobistego, a tym którzy startują w zbliżających 

się wyborach samorządowych - wygranej. 

Przewodnicząca RM zamknęła dyskusję. 

 

Na sali 15 radnych 

 

 

Za przyjęciem uchwały głosowało - 15 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 

Ad.25 Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych udzielił Burmistrz Więcborka  

p. Waldemar Kuszewski 

 

/Odp. na interp. Radnego S. Posieczek/ 

 Referat Inwestycji /…/ UM w Więcborku już zajmuje się sprawą pieca i komina w WDK  

w Sypniewie. Dylemat polega na tym, że w trakcie tej kadencji przygotowana została 

dokumentacja na kompleksowy remont pomieszczeń WDK/ oczekuje się na konkurs  

w ramach rewitalizacji z PROW/. Dokumentacja obejmuje również przebudowę kotłowni, 

c.o., tak by jeden piec służył mieszkańcom, jeden instytucji WDK. Trwają rozmowy  

z fachowcami, by piec który jest funkcjonował jeszcze przez ten sezon grzewczy. Ma to 

wykluczyć wydatkowanie środków, na które Gmina może uzyskać dofinansowanie, jeżeli 

taka możliwość się pojawi. Jeżeli jednak tak się nie uda trzeba będzie pewne inwestycje 

wykonać wcześniej.  

/Odp na interp. radnego W. Janickiego/ 

 Sprawa przejęcia ulicy Dworcowej trwa już cztery lata. W ciągu tego okresu wymieniono 

wiele pism i wykonano wiele telefonów. Na dzień 4 października wyznaczony został 

termin na podpisanie aktu notarialnego tj. przeniesienia prawa wieczystego użytkowania. 

Jest to zwieńczenie pewnego ważnego etapu dla Gminy, który pozwoli pochylić się nad 

stanem nawierzchni przedmiotowej drogi. Przygotowanie dokumentacji technicznej to 

jedna sprawa, druga znalezienie odpowiednich środków na wykonanie inwestycji – 

remont drogi, to druga sprawa. Jeżeli chodzi o tą drogę to Gmina również poinformowała 

PSG o konieczności ujęcia w projektowanej sieci gazowej Osiedla Łopiennik. Przekazano 

również, że od 4 października Gmina Więcbork, będzie posiadał prawa wieczystego 

użytkownika, co w znaczącym stopniu ułatwi zarówno projektowanie, jak i wykonanie 

instalacji gazowej na tym terenie /podpisanie aktu notarialnego zdejmie klauzulę terenów 

zamkniętych/. 
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/Odp. na interp. radnego A. Wenda/  

 Gmina rzeczywiście uzyskała odszkodowanie za uszkodzone mienie. Brama została 

zakupiona i czeka na montaż Wcześniej jeden z mieszkańców posesji deklarował naprawę 

ale teraz, jest mocno zajęty i nie ma czasu na dokonanie wymiany. Niemniej wszystko, co 

jest potrzebne do wykonania naprawy zostało zakupione i czeka na montaż. 

/odp. na interp. radnego K. Wilczyńskiego/ 

 Interpelacje radnego przyjęte zostały, jako propozycje do planu budżetu na rok 2019. 

/Odp. Na interp. radnej B. Lidy/ 

 Kwesta wzrostu uposażenia sołtysów jest na uwadze. Burmistrz wspólnie ze Skarbnik 

Gminy przymierza się do analizy i rozmów w tym temacie. Wielokrotnie dziękując 

sołtysom wskazywał, że ich praca częstokroć jest pracą społeczną ponieważ wypłacane im 

środki na pewno nie rekompensują nakładu poniesionej przez nich pracy. Na pewno 

jednak, świadczeń nie da się podnieś na tyle, aby była to zachęta do bycia sołtysem. 

Interpelacja jest to oczywiście wnioskiem do budżetu na kolejny rok. 

 Oświetlenie ulicy – drogi przy powstających domach dziecka będzie wzięte pod uwagę. 

Na dzień dzisiejszy nie ma na ten cel zabezpieczonych środków w budżecie. Należy też 

przeanalizować, w jaki sposób to zrobić tj. czy iść w kierunku oświetlenia z fotowoltaiką, 

czy zasilanego energia elektryczną.  

/Odp. na interp. radnego j. Antczaka/  

 Z Nadleśniczym omawiano wiele tematów m.in. ten dotyczący ścieżki rowerowej do 

Runowa Krajeńskiego. Umówiono się na odrębne spotkanie, gdyż tematów jest tyle, że 

wymaga to skonsultowania z pracownikami merytorycznymi, a także wizji lokalnej  

w terenie. 

 

Ad. 26 Wolne wnioski i zapytania radnych. 

Burmistrz Więcborka przedstawił krótką informację dotyczącą szacowania szkód  

w rolnictwie na terenie gminy Więcbork. Komisje pracujące na terenie gminy Więcbork 

sporządziły 488 protokołów suszowych. Dnia 7 września te protokoły zostały dostarczone do 

Wojewody Kujawsko-Pomorskiego. W czwartek 13 września Burmistrz w rozmowie  

z Wojewodą ustalał, czy są one już zatwierdzone i gotowe do odbioru, by można było je 

rozdawać rolnikom. Kiedy rozmawiał z Wojewodą ten był zdziwiony i pozytywnie 

zaskoczony tym, że Gmina Więcbork w tak krótkim czasie złożyła do Wojewody taką ilość 

protokołów. Wojewoda podkreślił, że są gminy, które składały protokoły było ich 

kilkadziesiąt, sto, natomiast kiedy sprawdził w zestawieniu, ze z Gminy Więcbork jest to 

prawie 500 protokołów był pod ogromnym wrażeniem. w dniu 14 września protokoły zostały 

odebrane, a w sobotę i niedzielę pracownicy Referatu Rolnictwa i osoby zadysponowane, 

przygotowywały je do wydawania w poniedziałek rolnikom. niestety już w piątek dotarły 

informacje z ARiMR o problemie z przyjmowaniem części protokołów, W poniedziałek ok. 

100 protokołów zostało wydanych, a godzinach wieczornych wpłynęło pismo od Wojewody, 

ze w związku z interpretacją przepisów przez ARiMR, część protokołów, które do tej pory nie 

musiały być potwierdzane przez Wojewodę, jednak mają być potwierdzane. W związku z tym 
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telefonicznie powiadomiono rolników o konieczności zwrotu. 20 września protokoły te 

zostały zawieziono do Wojewody, w dniu sesji zostały przywiezione z powrotem do Gminy. 

Można powiedzieć, że Gmina /Urząd zrobiła wszystko, żeby rolnicy z ternu gminy Więcbork 

mogli jak najszybciej protokoły odebrać i zgłaszać się do Agencji. Kolejną ważną informacją 

jest to, że termin składania protokołów do Agencji został wydłużony do końca października 

2018r. 

W  części kończącej obrady Przewodnicząca Rady Miejskiej w Więcborku p. Grażyna 

Witczak, podziękowała radnym za czteroletnią współpracę przekazując drobne upominki, 

które będą przypomnieniem mijającej kadencji.   

Podziękowania złożył również radny Jan Antczak, który dziękował za czteroletnią 

współpracę Rady z Przewodniczącą RM, Burmistrzem Więcborka, Zastępcą Burmistrza 

Więcborka oraz Skarbnik Gminy Więcbork, dyrektorom i kierownikom jednostek. 

Słowa podziękowania skierował również do Radych Burmistrz Więcborka, który wskazał 

na aktywność radnych i wspólne zaangażowanie na rzecz mieszkańców gminy Więcbork. 

Jego zdaniem nie był to stracony czas, a okres wykorzystany bardzo intensywnie dla dobra 

lokalnej społeczności. I choć niejednokrotnie różniły ich poglądy, zawsze rozmawiano na 

argumenty i ostatecznie wypracowywano słuszny kompromis. Było to niewątpliwie siłą tej 

Kadencji, i tej Rady. 

Na tym obrady zakończono. 

Przewodnicząca RM słowami „zamykam obrady czterdziestej siódmej sesji Rady Miejskiej  

w Więcborku”, zamknęła obrady. 

 

Prot. I. Mrozek 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej 

w Więcborku 

 

/-/ mgr Grażyna Witczak 

 


